

Henri Meyer de Stadelhofen

Hommage



Le journaliste et grand reporter Henri Meyer de Stadelhofen habitait Crans-Montana et fut l'un des initiateurs de *La Vie à Crans-Montana*. Né à Genève en 1914 et issu d'une famille aristocratique valaisanne, Henri Meyer de Stadelhofen fut écrivain, journaliste, cofondateur d'Europe 1 et ex-directeur des émissions internationales de Télé Monte-Carlo. C'est à 14 ans déjà qu'il entre à Radio-Genève où il fut le plus jeune reporter de la station, interviewant les grandes personnalités comme Dwight Eisenhower, Charles de Gaulle, Winston Churchill, Rainier de Monaco ou le Shah d'Iran. Dans un style personnel, d'une éternelle fraîcheur et avec une pointe d'humour, Henri Meyer de Stadelhofen tenait une rubrique dans la revue *La Vie à Crans-Montana*. Sa gentillesse et son élégance manqueront à toute la rédaction.

The journalist and major reporter Henri de Stadelhofen lived in Crans-Montana and was one of the instigators of *Crans-Montana Life*.

Born in Geneva in 1914 into an aristocratic Valais family, Henri Meyer de Stadelhofen was a writer, a journalist, a co-founder of Europe 1 and a former director of the Télé Monte-Carlo international programmes. It was at the early age of 14 that he joined Radio-Genève, where he was the youngest reporter in the radio station, interviewing important personalities such as Dwight Eisenhower, Charles de Gaulle, Winston Churchill, Rainier de Monaco and the Shah of Iran.

In a personal style, of eternal freshness and with a touch of humour, Henri Meyer de Stadelhofen wrote a column in the Crans-Montana Life review. His kindness and elegance will be missed by everyone on the editorial staff.

Claude Nobs

Hommage



Claude Nobs, fut, avec Gaston Barras, fondateur des Top Events of Switzerland, huit événements de réputation mondiale où se retrouvent notamment le Montreux Jazz Festival et l'Omega European Masters de Crans-Montana. Né en 1936 dans le canton de Vaud, Claude Nobs développe très jeune une passion pour la musique et, après un titre de meilleur apprenti cuisinier de Suisse, il se forme à l'Ecole hôtelière de Lausanne. Il fonde d'abord la Rose d'Or à Montreux en 1961 puis en 1967 le premier Montreux Jazz Festival.

Claude Nobs was, together with Gaston Barras, the founder of the Top Events of Switzerland, eight events with a worldwide reputation, which included in particular the Montreux Jazz Festival and the Crans-Montana Omega European Masters. Born in 1936 in the canton of Vaud, Claude Nobs developed a passion for music at a very early age and, after winning the title of the best apprentice cook of Switzerland, he trained at the Lausanne Hotel School. First of all, he founded the Rose d'Or in Montreux in 1961 and then, in 1967, the first Montreux Jazz Festival.

Ottavio Missoni

Hommage



Cofondateur de la maison italienne Missoni, Ottavio Missoni venait régulièrement à Crans-Montana. Né en 1921 à Dubrovnik, d'un père marin italien, et d'une mère comtesse dalmate, Ottavio Missoni débute une carrière de sportif de haut niveau et d'entrepreneur en créant et vendant des survêtements et des maillots de corps en maille. Après son mariage avec Rosita Jelmini, dont la famille possède une usine de textile, il fonde Missoni en 1953 dont les tricots multicolores aux motifs géométriques ont créé la marque de fabrique de la maison.

Co-founder of the Italian firm Missoni, Ottavio Missoni was a regular visitor to Crans-Montana. Born in 1921 in Dubrovnik, his father, an Italian seaman, and his mother, a Dalmatian countess. Ottavio Missoni began a high-level sports career and that of an entrepreneur by selling tracksuits and knitwear undershirts. Following his marriage to Rosita Jelmini, whose family owned a textile factory, he founded Missoni in 1953, whose multicolour geometric patterned knitwear would create the trademark for the firm.